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Pe piaţa valutară românească

Preţul aurului a
ajuns la maximul
tuturor timpurilor

Gramul de aur a ajuns, miercuri, la
maximul tuturor timpurilor pe piaţa
valutară, la 202,1739 lei, peste preţul
înregistrat pe 5 octombrie 2012, de
202,0812 lei. Preţul aurului a crescut
constant în iulie, de la peste 187 de lei
gramul pe 2 iulie. Preţul oficial al gramului
de aur a crescut la BNR, în prima jumătate
a anului, de la 169,8 lei gramul, pe 3
ianuarie, la peste 200 de lei gramul în
prezent.

Preţul aurului înregistrează creşteri
importante şi pe piaţa internaţională,
situându-se la maximul ultimilor şase ani
faţă de dolar, la 1.487,84 dolari/uncie
miercuri la prânz. Preţul este totuşi mai
redus faţă de maximele atinse în 2011,
când a depăşit 1.800 de dolari uncia.

Analiştii pun creşterea preţului aurului
pe seama războiului valutar, al
incertitudinilor legate de evoluţia economiei

globale şi pe seama conflictului comercial
dintre SUA şi China, aurul reprezentând, în
această situaţie, un refugiu pentru
investitori. În plus, băncile centrale din
întreaga lume au declanaşat o adevărată
goană după aur. Băncile centrale au
cumpărat în primul semestru 374,1 tone,
cea mai mare creştere a rezervelor din cei
19 ani în care World Gold Council
înregistrează date. Tot în prima jumătate a
anului preţul aurului a depăşit bariera de
1.400 de dolari uncia pentru prima dată din
2013.

Pe scurt.

Federaţia Elevilor din
România (FER) solicită
Guvernului „să oprească

măsurile împotriva elevilor şi a
sistemului educaţional”, precum
tăierea bugetului Ministerului Educaţiei
Naţionale şi pregătirea unui proiect de
Hotărâre de Guvern prin care
decontarea navetei va fi plafonată.
Într-un comunicat de presă, Federaţia
Elevilor din România (FER)
precizează că Guvernul „pregăteşte
încă două măsuri cu potenţialul de a
crea şi mai multe probleme în sistem”,
după ce, în luna iunie, Executivul a
adoptat Ordonanţa de urgenţă nr.
51/2019, prin care transportul
judeţean era eliminat din sfera
serviciilor publice, fapt care ar duce la
dispariţia reducerilor pentru elevi.
Astfel, potrivit FER, în data de 1
august, Ministerul Educaţiei Naţionale
a publicat pe site-ul instituţiei, spre
consultare publică, un proiect de
hotărâre care ar duce, în opinia
elevilor, la decontarea parţială a
abonamentelor. „Aceasta reprezintă o
nouă tentativă a Ministerului Educaţiei
Naţionale de a plafona decontarea
navetei. Motivul este că operatorii de
transport nu mai pot fi obligaţi să
respecte tarife maximale, deci aceştia
pot stabili preţuri mai mari, în timp ce,
având în vedere HG 863/2016, şcolile
(din bugetul venit de la Ministerul
Educaţiei) nu vor putea deconta decât
suma prevăzută în această hotărâre,

ceea ce reprezintă o treime din
abonamentele elevilor. Astfel, în loc ca
Guvernul României să găsească
mecanisme pentru a rezolva problema
transportului elevilor, ca urmare a
haosului pe care instituţia l-a creat prin
OUG 51/2019, aceştia caută să se
spele pe mâini, reglementând o
decontare parţială şi încălcând
drepturile elevilor”, se arată în
comunicatul FER.

În plus, elevii acuză şi tăierea
bugetului MEN cu peste un miliard de
lei, ceea ce denotă o
„desconsiderarea totală a educaţiei în
România” şi cer Guvernului să
oprească şirul de măsuri „luate
împotriva elevilor şi a sistemului de
învăţământ”. „Ministerul Finanţelor a

publicat marţi un comunicat de presă
oficial prin care anunţă tăierea
bugetului Ministerului Educaţiei
Naţionale cu 1,03 miliarde de lei.
Totuşi, această modificare vine în
contextul în care Ministerul Finanţelor
nu îşi respectă obligaţia de a asigura
bani cu destinaţie specială către
Consiliile Locale, pentru asigurarea
burselor şcolare ale elevilor, aşa cum
prevede art. 82 din Legea 1/2011,
motiv pentru care cuantumurile
acordate către elevi au valori foarte
mici, acestea neputându-şi îndeplini
scopul lor real, anume de a asigura
accesul liber la educaţie şi a sprijini
elevii în risc de abandon şcolar,
precum şi de a încuraja performanţa
şcolară. 

Cu un buget MEN tăiat cu peste un miliard de lei

Federaţia Elevilor cere
Guvernului oprirea măsurilor

contra sistemului educaţional

Federaţia Sindicatelor Libere
din Învăţământ cere Guvernului
României să nu blocheze angajările
în sistemul de educație, măsură
propusă la rectificarea bugetară din
această lună. Avertizăm, pe
această cale, faptul că, din cele
peste peste 6.500 de unități de
învățământ cu personalitate
juridică, sunt foarte multe unități cu
posturi unice. De asemenea, se
propune diminuarea bugetului
Ministerului Educației Naționale cu
peste un miliard de lei, din care

aproape 500 de milioane lei sunt de la
cheltuielile de personal și de la plata
dobânzilor, în condițiile în care
prevederile legii salarizării nu se aplică
corect și nu se respectă sentințele
judecătorești. “Guvernul României
propune înghețarea ocupării posturilor
pentru personalul didactic auxiliar și
nedidactic, prin formula de angajare de
1 post scos la concurs pentru 3
neocupate. În cele peste 6.500 de unități
de învățământ cu personalitate juridică,
deficitul de angajați este foarte mare
pentru aceste categorii de angajați; în

cea mai mare parte a acestor școli
există un număr redus de posturi, cu
mult sub normativele care se impun
pentru o funcționare normală a
acestora.Cele mai multe sunt posturi
unice, iar angajările nu pot fi făcute pe
formula propusă de Ministerul Finanțelor
Publice. Este vorba despre posturile de
secretare, contabili, laboranți,
bibliotecare, îngrijitoare etc. Avertizăm
faptul că blocarea angajărilor în sistemul
de educație va duce la blocarea
activității în multe unități de învățământ
din România.

Revendicările protestului care marchează 
un an de la mitingul din 2019

Grupul Diaspora Pentru România,
în calitate de organizator oficial al
protestului, anunţă revendicările
mitingului diin 10 august, printre
acestea fiind organizarea de centre
comunitare româneşti în Diaspora şi
implementarea nunărului maxim de
parlamentari de 300. Orgnizatorii spun
că au 75 de revendicări, incluzând: •
Finalizarea anchetelor şi judecarea
violenţelor din 10 august 2018, timpul
revoluţiei şi mineriadelor; •
Implementarea numărului maxim de
300 de parlamentari şi a

proporţionalităţii acestora; •
Implementarea punctului 8 de la
Timişoara într-o formă legală şi
actualizată; • Reinstituirea libertăţii de
exprimare prin modificarea legii
adunărilor publice ce permite în acest
moment abuzul autorităţilor; • Centrele
Comunitare Româneşti din diaspora;
• Modul de desfăşurare a alegerilor,
repatrierea, traficul transfrontalier în
scopul exploatării sexuale şi
discriminarea copiilor români din
Austria; • Demararea anchetei privind
actele false şi infracţiunile membrilor

Consiliului Românilor de Pretutindeni.
Primăria Capitalei a aprobat mitingul
de sâmbătă, 10 august, eveniment
organizat de Tommy Tomescu Joul, au
anunțat reprezentanţii municipalităţii.
Mitingul are loc la un an distanţă faţă
de manifestările violente din Piaţa
Victoriei. Atunci, forţele de ordine au
fost acuzate că au intervenit abuziv,
fiind deschis ulterior un doar penal
care vizează aceste fapte. Totodată,
procurorii anchetează şi modul în care
au reacţionat protestatarii, unii fiind
acuzaţi de ultraj.

Sindicaliștii  resping înghețarea angajărilor în Educație


